
Zápis

ze zasedání valné hromady  ENERGOREGIONU 2020 ,

ve čtvrtek 5. března 2015 ve 14 hodin ve velkém sále zámku v obci Valeč u 
Hrotovic na Třebíčsku

Přítomni: zástupci 80 obcí dle prezenční listiny, hosté – radní Kraje Vysočina Jana 
Fialová,  senátor František Bradáč, senátor Miloš Vystrčil, poslanec Josef Zahradníček, 
starostky a starostové Ekoregionu – Miroslav Křišťál, Vladimír Černý, Petra Jílková, 
Jiřina Smejkalová, Vítězslav Jonáš, předseda Energetického Třebíčska, Aleš John, 
předseda OBK

Program:

1. Zahájení, přivítání a představení hostů
2. Volba předsednictva , návrhové a volební komise
3. Zpráva předsedy o činnosti sdružení od posledního zasedání VH
4. Diskuze ke zprávě
5. Zpráva revizní komise
6. Zpráva o činnosti OBK
7. Volba členů Rady sdružení
8. Projednání spolupráce se  sdružením Energetické Třebíčsko
9. Vystoupení hostů
10. Různé
11. Diskuze, závěr                                                                                                    

Ad 1) Předseda sdružení Vladimír Měrka zahájil valnou hromadu, přivítal přítomné 
zástupce členských obcí  a představil a přivítal hosty. Omluvil oba pozvané hejtmany a 
některé poslance, kteří poslali písemně omluvu. Konstatoval, že je přítomno 80
zástupců členských obcí ze 128 členů a valná hromada je tedy usnášeníschopná. 
Přítomné rovněž přivítal starosta hostitelské obce Valeč Josef Zahrádka.

Ad 2) Volba pracovního předsednictva:
V. Měrka přednesl návrh Rady na pracovní předsednictvo: 
Vladimír Měrka, Marek Šeiner, Jaroslav Pospíchal, Josef Zahrádka, Antonín Mlynář, 
Aleš John, Marie Černá, Jaroslav Mojžíš
Z pléna nikdo nepodal další návrh. 

Usnesení 1/VH050315
Valná hromada volí pracovní předsednictvo ve složení: Vladimír Měrka, Marek 
Šeiner, Jaroslav Pospíchal, Josef Zahrádka, Antonín Mlynář, Aleš John, Marie 
Černá, Jaroslav Mojžíš
Hlasování, 80,0,0

Volba návrhové a volební komise: 



Z pléna byly podány návrhy:
návrhová a volební komise- starosta Ostašova Jaroslav Kabelka, starosta Olbramovic 
Roman Hybler, starosta Kratochvilky František Malý

Usnesení 2/VH050315
Valná hromada volí návrhovou a volební komisi ve složení: Jaroslav Kabelka, Roman 
Hybler, František Malý

Hlasování: 79,0,1   Pro, proti, zdržel se  

Ad 3) Zpráva o činnosti sdružení od poslední VH dne 17.2.2011:
 17.2.2011 – zasedání nově zvolené Rady , volba předsedy, místopředsedů, 

předsednictva, členů OBK
 18.3.2011 -  Rada v Bohuticích, rozhodnutí o přidělení dotace na malou 

komunální techniku losováním, rozhodnutí o poskytnutí 100 tis. Kč  dotace 
městu Fukušima po jaderné havárii

 11.4.2011- Rada -informace o krácení reklamního plnění ze strany ČEZu,  
informace o jednání s ministrem Kalouskem o systémovém financování z RUD

 29.4. 2011 – Rada- strategie před setkáním obcí z havarijního pásma, diskuze o  
pokračování fungování JE Dukovany

 19.9.2011 – Rada- bylo projednáno memorandum se společností ČEZ, návrh na 
zpracování studie vlivu JE Dukovany na okolí Západomoravskou vysokou 
školou – tento návrh nebyl schválen

 12.12.2011 –Rada- zhodnocení činnosti, projednání rozpočtu, čl.příspěvků, 
plánu činnosti na rok 2012

 21.3.2012 – Rada -projednání aktuálních záležitostí, informace o účasti předsedy 
na jednání EK ke stress testům v Bruselu

 19.4.2012 – Rada – schválení pracovní cesty předsedy do Bruselu 8.5., seznamu 
obcí na dotaci z Nadace ČEZ, změna zástupce za Moravský Krumlov v Radě –
nominován starosta T.Třetina

 21.9.2012 – Předsednictvo – informace o jednání s Ministerstvem financí ohledně 
systémového financování obcí z okolí JE,  zájem  starostů z okolí JE Mochovce, 
Slovenská republika o setkání se zástupci ER – 3.10.

 3.10.2012 – Rada – informace o jednání s Ministerstvem financí ohledně systémového 
financování obcí z okolí JE a o setkání se starosty z okolí JE Temelín, následovalo 
setkání se starosty z okolí JE Mochovce

 19.12.2012 – Rada-  zhodnocení činnosti, projednání rozpočtu, čl.příspěvků, 
plánu činnosti na rok 2013, zpráva revizní komise, host V.Jonáš

 21.2.2013- Rada – bylo jednáno o studii vlivu JE Dukovany na okolí, podání 
žádosti na Nadaci ČEZ na malou komunální techniku, volba člena revizní 
komise Karla Kříže po ukončení mandátu Libora Kosoura, diskuze nad návrhem 
rozdělení systémových dotací obcím v okolí jaderných elektráren dle návrhu 
obcí z okolí Temelínska



 9.4.2013 – Rada – projednání návrhu náhrad pro obce , náměty na dotaci na 
Nadaci ČEZ pro členské obce na příští rok

 19.8.2013 Rada– projednání rezignace předsedy OBK B.Župy, volba nového 
zástupce do OBK za Energoregion – Ing. Aleše Johna, projednán dopis z MF o 
tom, že dál nelze jednat o náhradách pro obce v okolí jaderných elektráren 
z důvodů současné politické situace. Informace o cestě předsedy na jaderná 
zařízení do Anglie v říjnu t.r.

 16.12.2013 Rada – projednání možnosti vstupu nebo jiné formy spolupráce se 
sdružením Energetické Třebíčsko, informace o zpracování studie vlivu JE Dukovany na 
okolí, zhodnocení činnosti, projednání rozpočtu, čl.příspěvků, plánu činnosti na rok 
2014, zpráva revizní komise,rozhodnutí pokračovat v žádosti o malou komunální 
techniku i na příští rok na Nadaci ČEZ

 2.4.2014 Předsednictvo – přijetí daru od kraje Vysočina a jeho převod na Energetické 
Třebíčsko na zpracování studie vlivu JEDU na okolí

 30.9.2014 – Rada –info o  přípravě konference EN Třebíčska a semináře v poslanecké 
sněmovně, návrh na podání žádosti na malou komunální techniku, zpráva o čerpání 
dotace z Nadace ČEZ

 20.1.2015 – Rada-  zhodnocení činnosti, projednání rozpočtu, čl.příspěvků,zpráva 
revizní komise, příprava valné hromady 5.3.

V průběhu jednání se dostavili zástupci dalších členských obcí a počet hlasujících 
se zvýšil na 86.

Usnesení 3/VH050315

VH vzala zprávu o činnosti na vědomí

Hlasování: 86,0,0

Ad 4) Diskuze ke zprávě – tajemnice Marie Černá požádala zástupce obcí o ukázněnost 
při vyúčtování Nadace dle instrukcí , včetně včasného zaslání všech požadovaných 
dokumentů k proúčtování dotace

Ad 5) Zpráva revizní komise – zprávu přednesl předseda revizní komise Jaroslav Mojžíš a je 
v plném znění přílohou tohoto zápisu. 

Usnesení 4/VH050315

VH vzala na vědomí zprávu revizní komise

Hlasování: 86,0,0

Ad 6) Zprávu o činnosti Občanské bezpečnostní komise přednesl její předseda Aleš John



Usnesení 5/VH050315

VH vzala na vědomí zprávu OBK

Hlasování: 86,0,0

Ad 7) Předseda navrhl nejprve změnu Volebního řádu – uvedení do souladu se 
Stanovami – paragraf 3 čl. 1
Nové znění se navrhuje takto:

§3

1. Zvolená rada se do 24 dnů od ukončení valné hromady sejde na svém prvním 
zasedání, při kterém ze svého středu zvolí tajným veřejným hlasováním, pokud 
nerozhodne o tajné volbě, předsedu, 2 místopředsedy a 6 10 členů předsednictva tak, 
aby byl v předsednictvu vždy zastoupen okres Třebíč třemi pěti členy, okres Brno-
venkov třemi čtyřmi členy a okres Znojmo třemi čtyřmi členy.

Usnesení 6/VH050315

Valná hromada schvaluje změnu volebního řádu dle předloženého návrhu

Hlasování: 86,0,0

Volba Rady sdružení:

Nominace ze strany stávající Rady: 
za okres Třebíč- Kralice nad Oslavou, Náměšť nad Oslavou, Jaroměřice nad Rokytnou, 
Dalešice, Valeč, Hrotovice, Studenec
Za okres Brno –venkov- Ivančice, Vysoké Popovice, Nová Ves, Oslavany, Tetčice, 
Rosice, Zbýšov
Za okres Znojmo- Hostěradice, Miroslav, Moravský Krumlov, Vémyslice, Bohutice, 
Vedrovice, Višňové
Z pléna nepodal nikdo další návrh.

Usnesení    7/VH050315

Valná hromada volí radu sdružení ve složení: 
Kralice nad Oslavou, Náměšť nad Oslavou, Jaroměřice nad Rokytnou, Dalešice, 
Valeč, Hrotovice, Studenec, Ivančice, Vysoké Popovice, Nová Ves, Oslavany, Tetčice, 
Rosice, Zbýšov, Hostěradice, Miroslav, Moravský Krumlov, Vémyslice, Bohutice, 
Vedrovice, Višňové

Hlasování : 86,0,0



Ad 8) Dohoda o spolupráci se sdružením Energetické Třebíčsko – V.Měrka popsal 
historii a doporučil uzavření Dohody vzhledem ke společným zájmům obou sdružení , 
V. Jonáš okomentoval Dohodu, 
Ukázalo se, že je třeba některé drobnosti v Dohodě upravit, proto valná hromada přijala 
následující usnesení:

Usnesení    8/VH050315

VH ukládá Radě sdružení projednat a uzavřít dohodu o spolupráci s Energetickým 
Třebíčskem ve smyslu předloženého návrhu

Hlasování: 86,0,0

Ad 9) Vystoupení hostů: 
 Radní Kraje Vysočina Jana Fialová, omluvila hejtmana, vyjádřila podporu jak 

sdružení tak podporu Kraje Vysočina výstavbě 5.bloku EDU
 Josef Zahradníček – pozdravil, poděkoval končícím členů rady za práci 
 Miloš Vystrčil- pozdravil, vyjádřil uznání nad prací Energoregionu a schopností 

obcí semknout se ke společnému cíli, okomentoval možnosti výstavby 5. bloku z 
hlediska legislativního

Dále shromáždění pozdravila Petra Jílková, předsedkyně Ekoregionu, která mimo jiné  
poukázala na absenci zástupců Jihomoravského kraje a Miroslav Křišťál, starosta 
Dukovan 

Ad 9) Předseda a oba místopředsedové se jménem sdružení rozloučili s odstupující 
tajemnicí  Marií Černou a poděkovali jí za téměř šestiletou spolupráci.

Ad 10) Na závěr poděkoval předseda Vladimír Měrka za účast, popřál zástupcům obcí 
hodně úspěchů v jejich práci a poté oficiálně ukončil zasedání  valné hromady 
Energoregionu 2020.

Zapsala: 6.3.2015 Marie Černá, tajemnice

Ověřili: Vladimír Měrka, předseda
              
              Marek Šeiner, místopředseda

               Jan Pelc, místopředseda




